
Školská komisia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

 

Košice:         4.02.2014 

Číslo: 1702/2014/OSK/4188 

Vybavuje: Ing. Štefan Kandráč 
e-mail: Stefan.Kandrac@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 260  

Fax: 055/7268 249 
 

 

ZÁPISNICA 

z 1. zasadnutia Školskej komisie  Zastupiteľstva Košického samosprávneho 

kraja, konaného dňa 3. 02. 2014 

 

   

PROGRAM  ROKOVANIA: 

 
1. Otvorenie 

2. Voľba podpredsedu školskej komisie 

3. Návrh rozpočtu KSK na rok 2014-2016 

4. Návrh VZN KSK, ktorým a mení a dopĺňa VZN KSK č. 18/2012 o poskytnutí 

finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, 

jazykovým školám a školským zariadeniam 

5. Návrh VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa VZN KSK č. 19/2013  o určení počtu tried 

prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti KSK pre prijímacie konanie 

6. Odvolanie a delegovanie zástupov zriaďovateľa z radov poslancov do rád škôl 

a školských  zariadení  v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK 

7. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2014 

8. Plán úloh komisií Zastupiteľstva  KSK na I. polrok 2014 

9. Rôzne 

10. Záver 

 

 

K bodu č. 1 
  

Pracovné rokovanie otvoril a viedol predseda školskej komisie pán V. Zahorčák.   

V úvode privítal  prítomných členov komisie  a predstavil seba  aj zamestnancov odboru 

školstva. Jednotliví členovia komisie  sa postupne predstavili aj s uvedením pracovného 

zaradenia. 

Predseda komisie informoval členov, že bod č. 3  nebude zaradený na rokovanie 

zastupiteľstva, a preto sa ním nebude ani komisia zaoberať. Zároveň navrhol doplniť program 

rokovania o voľbu podpredsedu školskej komisie ako bod č. 2 a ostatné body rokovania  

následne prečíslovať. O navrhovanej zmene programu sa hlasovalo. 

  

Hlasovanie č.1 : 

Prítomní: 22 



Za: 0 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie 1/2014  

Prítomní členovia hlasovaním schválili navrhovaný program rokovania.  

 

K bodu č. 2 

 Predseda komisie na miesto podpredsedu komisie navrhol PhDr. M. Čižmára. 

Nakoľko už nikto z prítomných nepredniesol iný návrh, o pozíciu podpredsedu komisie sa 

hlasovalo. 

Hlasovanie č.2 :  

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti: 0 

Zdržal sa: 1 

Uznesenie 2/2014:  

Podpredsedom školskej komisie sa stal PhDr. M. Čižmár. 

 

K bodu č. 3 

 

 Návrh rozpočtu KSK na roky 2014-2016 uviedla vedúca odboru financií                 

Ing. M. Karafová. Celkový návrh rozpočtu je vyrovnaný, pričom návrh bežného rozpočtu je 

prebytkový a návrh kapitálového rozpočtu je schodkový. Podrobnejšie sa venovala položkám 

v príjmovej a výdavkovej časti rozpočtu, pričom zdôraznila, že vo výdavkovej časti 

a v oblasti dlhu KSK je uplatňovaný konzervatívny prístup pre stabilizáciu finančnej situácie. 

Rozvoj kraja je plánovaný z prostriedkov EÚ, z úverových zdrojov a z predaja majetku KSK.  

Upozornila aj na zmeny,  ktoré by mohli negatívne ovplyvniť  navrhovaný rozpočet. 

Medzi tieto zmeny patrí aj výrazný pokles žiakov na školách a následne aj pokles príjmov 

v odvetví školstva. 

Následne vedúci odboru školstva Ing. Kandráč doplnil , že zmenou financovania prešli 

stredné školy do nového roka s dlhmi v celkovej hodnote 1 300 tis. Eur. Ďalej informoval, že 

na odbore prebieha prejednávanie rozpočtov s jednotlivými školami. Súčasná finančná  

situácia na školách nedovoľuje rozvoj, aj keď 40 škôl je zapojených do projektov a v súčasnej 

dobe  prebieha implementácia daných projektov. Nádej na zmenu vidí v príprave  nového  

zákona o financovaní škôl. Vedúci OŠ je členom odbornej skupiny a  bude členov komisie 

informovať o aktuálnom dianí pri tvorbe zákona. 

Na dotazy členov komisie ( Ing. Petrik ) aké návrhy sa  v tejto situácii plánujú do 

budúcna a či existujú nejaké rozvojové impulzy pre žiakov a učiteľov ( PhDr. A. Jenčová), 

reagoval ved. OŠ. Všetky VUC na Slovensku sa podpísali pod spoločný materiál, ktorý zaslali 

na ministerstvo. Ministerstvo školstva tieto argumenty neakceptovalo a zverejnilo rozpočty 

podľa pôvodnej sadzby. Pozitívnejšie zmeny by sa mohli dosiahnuť  až v novej legislatíve 

o financovaní škôl, ale všetko záleží od objem finančných prostriedkov. 

Ing. Š. Kandráč hovoril aj o motivačných kritériách, ktoré  by objektívnym spôsobom 

odrážali  kvalitu jednotlivých škôl a podľa toho aj vplývali na pohyblivú zložku miezd 

zamestnancov. Zmena systému financovania zastavila ich použitie v praxi. 

 

Hlasovanie č.3: 

Prítomní: 22 

Za: 22 



Proti: 0 

Zdržal sa: 0   

Uznesenie 3/2014:  

Školská komisia odporúča Zastupiteľstvu  KSK prerokovať a schváliť Návrh rozpočtu KSK 

na roky 2014 -2016 

 

K bodu č. 4 

 

 Vedúci odboru školstva k predkladanému návrhu VZN, ktorým sa určuje výška 

dotácie na mzdy a prevádzku neštátnym zriaďovateľom základných umeleckých škôl, 

jazykových škôl a školských zariadení uviedol, že aktualizácia pôvodného VZN č. 18/2012 

súvisí s povinnosťou konečného prijímateľa dotácie, zdokladovať použitie finančných 

prostriedkov a s úpravou výšky dotácie o 3-11% uvedených v prílohe č. 1. 

 Hlavnými dôvodmi navýšenia dotácie  je nárast výdavkov na mzdy a prevádzku, 

nárast počtu neštátnych školských zariadení  a legislatívna zmena, ktorá určuje povinnosť 

KSK prispievať na stravovanie žiakov stredných škôl, ktorí nemajú vlastnú školskú jedáleň. 

 V rámci diskusie Ing. J. Krištan potvrdil, že aj v predchádzajúcom období výška 

dotácie na vydané jedlo pre ŠJ pri Evanjelickom gymnáziu v Košiciach postačovala na 

prevádzku stravovacieho zariadenia.    

Hlasovanie č.4 : 

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti: 0 

Zdržal sa:  0 

Uznesenie 4/2014:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť VZN KSK, ktorým sa mení 

a dopĺňa VZN KSK č. 18/20112 o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku 

základným umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam   

 

  

K bodu č. 5 

 Ing. Š. Kandráč oboznámil komisiu s predkladaným návrhom VZN, ktorým sa mení 

a dopĺňa VZN č. 19/2013 o určení počtu tried stredných škôl v územnej pôsobnosti KSK. 

Dôvodom návrhu sú žiadosti  niektorých zriaďovateľov a stredných škôl v pôsobnosti KSK  

o zmenu počtu tried I. ročníka v šk. roku 2014/2015.   

1. Kongregácia sestier dominikánok – zriaďovateľ Gymnázia T. Akvinského 

v Košiciach. V prípade tejto žiadosti je odporúčanie v prospech žiadateľa, nakoľko 

z celkového počtu záujemcov o škole sú aj žiaci so špeciálno – výchovnými potrebami.   

2. Rímskokatolícka cirkev Arcibiskupstvo Košice, zriaďovateľ Gymnázia sv. E. 

Steinovej, žiadal úpravu z dvoch na tri triedy. Podľa predbežného záujmu žiakov je  počet 

záujemcov postačujúci  pre dve triedy a neodporúča sa vyhovieť. 

3. Gymnázium Š. Moyzesa, Moldava nad Bodvou žiada otvoriť 1 triedu 4 - ročného 

štúdia.     KSK pre nízky záujem žiakov neodporúča vyhovieť žiadosti 

4. Gymnázium S. Máraiho, Kuzmányho 6, Košice  žiada navýšenie z 1 na 2 triedy. 

Vzhľadom na súčasný záujem 44 žiakov sa neodporúča žiadosti vyhovieť. 

5. Gymnázium P. J. Šafárika, Rožňava žiada navýšenie z 2 na 3 triedy, pričom súčasný 

záujem pre triedu s vyuč. jazykom slovenským je 39 žiakov, 13 žiakov pre triedu 

s maďarským vyučovacím jazykom a nezáujem o triedu s anglickým jazykom. V Dobšinej, 

kde sa neplánuje otvoriť ani jedna trieda a predbežný záujem je 10 žiakov je gymnázium 

v Rožňave najbližšou alternatívou, a preto sa odporúča zvýšiť počet z 2 na 3 triedy. 



6. SOŠ automobilová, Košice mala pôvodne schválené 2 triedy a súčasný záujem 

o školu je 140 žiakov. Odporúča sa zvýšiť počet tried z 5 na 7. 

7. Športové gymnázium, Košice malo pôvodne schválené 2 triedy. Súčasný záujem   

o štúdium je 161 žiakov. Na škole sa otvorí jedna trieda osemročného gymnázia. Odporúča na 

Zvýšiť počet tried  z 2 na 3 triedy.  

 8. Gymnázium P. Horova, Michalovce žiada o navýšenie zo 6 na 7 tried na základe 

predbežného záujmu o štúdium 246 žiakov, odporúča sa vyhovieť žiadosti. 

 9. Gymnázium ako organizačná zložka  Spojenej školy, Dobšiná žiada o otvorenie 

jednej triedy gymnázia, ale záujem v I. a II. kole nedosahuje ani minimálnu hranicu 16 

žiakov, a preto sa navrhuje žiadosti nevyhovieť. 

 Dodatočne boli zaslané  dve žiadostí o navýšenie počtu tried, ktoré nie sú spracované 

v materiáli. 

  10. Greckokatolícka  eparchia, Košice, zriaďovateľ   Gymnázia sv. J. Krstiteľa  

v Trebišove  – žiada navýšenie z 1 na 2 triedy I. ročníka  

 11. Gymnázium, Sobrance žiadajú navýšenie na dve triedy, ale nedokladujú predbežný 

záujem o štúdium.  

 Následne sa k predloženej téme vyjadrili jednotliví členovia komisie, pričom sa 

viackrát zdôraznila zvýšená potreba štúdia na odborných školách, kde je nedostatok 

absolventov na trhu práce  pred gymnáziami. Veľmi kritické názory zazneli na veľký počet 

gymnázií v kraji  a kvalitatívnu úroveň žiakov, ktorí sa hlásia na gymnáziá. Poslanci 

podporovali myšlienku  zachovania gymnázií v regiónoch s vysokou nezamestnanosťou.  

Pán poslanec Horník  požiadal o osobitné hlasovanie pre udržanie Gymnázia v Dobšinej.   

   V tejto súvislosti predseda komisie navrhol samostatné hlasovanie o jednotlivých 

žiadostiach. 

1. Kongregácia sestier dominikánok –  komisia súhlasí so zvýšením počtu tried  z 3 na 

4 triedy  

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti:0  

Zdržal sa: 0 

 2. Rímskokatolícka cirkev Arcibiskupstvo Košice, zriaďovateľ Gymnázia                 

sv. E. Steinovej – komisia nesúhlasí so  zvýšením počtu tried z 2 na 3 

Hlasovanie č. 6 : 

Prítomní: 22 

Za: 19 

Proti:3 

Zdržal sa: 0 

 3. Gymnázium Š. Moysesa, Moldava nad Bodvou – komisia nesúhlasí so zvýšením 

počtu tried z 0 na 1  

 

Hlasovanie č. 7 : 

Prítomní: 22 

Za: 20 

Proti:0 

Zdržal sa: 2 

 4. Gymnázium S. Máraiho, Kuzmányho 6, Košice  - komisia súhlasí so zvýšením 

počtu tried z 1 na 2 triedy 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 22 



Za: 22 

Proti:0 

Zdržal sa: 0 

 5. Gymnázium P. J. Šafárika, Rožňava – komisia súhlasí so zvýšením počtu tried  z 2 

na 3 triedy 

Hlasovanie č.9: 

Prítomní: 22 

Za: 20 

Proti:0 

Zdržal sa: 2 

 6. SOŠ automobilová, Košice - komisia súhlasí so zvýšením počtu tried  z 5 na 7 tried  

Hlasovanie č. 10: 

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti:0 

Zdržal sa: 0 

7. Športové gymnázium, Košice - komisia súhlasí so zvýšením počtu tried   z 2 na 3 

triedy.  

Hlasovanie č.11: 

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti:0 

Zdržal sa: 0 

 8. Gymnázium P. Horova, Michalovce - komisia súhlasí so zvýšením počtu tried   zo 6 

na 7 tried. 

Hlasovanie č.12: 

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti:0 

Zdržal sa: 0 

 9. Gymnázium ako organizačná zložka  Spojenej školy, Dobšiná – komisia súhlasí  

s návrhom p. K. Horníka so zvýšením počtu tried z 0 na 1  

Hlasovanie č.13 : 

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti:0 

Zdržal sa: 0 

 10. Greckokatolícka  eparchia, Košice, zriaďovateľ   Gymnázia sv. J. Krstiteľa  

v Trebišove - komisia súhlasí so zvýšením počtu tried  z 1 na 2 triedy 

Hlasovanie č.14 : 

Prítomní: 22 

Za: 22 

Proti:0 

Zdržal sa: 0 

 11. Gymnázium, Sobrance – školská komisia súhlasí s navýšením z 1 na 2 triedy za 

predpokladu, že ŠVS Michalovce potvrdí , že predbežný záujem žiakov  o štúdium  I. ročníku 

gymnázia v Sobranciach je 40 žiakov 

Hlasovanie č.15 : 

Prítomní: 22 

Za: 22 



Proti:0 

Zdržal sa: 0 

 

Uznesenie 5/2014:  

Školská komisia predložený materiál prerokovala a po samostatnom hlasovaní o jednotlivých 

žiadostiach navrhuje, oproti pôvodnému odporúčaniu  v žiadosti Gymnázia,  ako organizačnej  

zložky  Spojenej školy, Dobšiná zvýšiť počet tried z 0 na 1 triedu.  

Zároveň odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť VZN KSK, ktorým sa mení a dopĺňa 

VZN KSK č. 19/2013 o určení počtu tried prvého ročníka stredných škôl v územnej 

pôsobnosti KSK pre prijímacie konanie. 

 

K bodu č. 6 

 

 Odvolávania a delegovanie zástupcov zriaďovateľa z členov poslancov do rád škôl 

a školských zariadení súvisí s uplynutím funkčného obdobia poslancov KSK a so zvolením 

nových poslancov na základe výsledkov volieb do orgánov samosprávy  na nové  funkčné 

obdobie. 

 Nakoľko   návrhom   na delegovanie nových poslancov predchádzali mnohé pracovné 

rokovania na rôznych úrovniach, komisia akceptovala návrhy uvedené v predloženom 

materiáli bez zmien.  

Hlasovanieč.16 : 

Prítomní: 22  

Za:  22 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie 6/2014:  

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť odvolanie a delegovanie 

zástupcov zriaďovateľa z radov poslancov v radách škôl a školských zariadení 

v zriaďovateľskej pôsobnosti KSK, tak ako je uvedené v prílohe č. 1 a 2  

  

K bodu č. 7  

 Rámcová obsahová náplň je súhrny materiál, v ktorom jednotlivé odbory predkladajú 

plánované úlohy a témy, ktoré plánujú predložiť na rokovanie Zastupiteľstva KSK v danom 

polroku. Odbor školstva plánuje spracovať a predložiť 5 materiálov. 

 K uvedenému materiálu neboli zo strany členov komisie žiadane pripomienky 

Hlasovanie č.17 : 

Prítomní: 22 

Za:  22 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0 

Uznesenie 7/2014 

Školská komisia odporúča zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Rámcovú obsahovú náplň 

zasadnutí Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2014  

 

K bodu č. 8  

 

Všetkým prítomným členom komisie bol rozdaný písomný  návrh  Plánu úloh školskej 

komisie na I. polrok 2014, ktorý po doplnení a pripomienkovaní bol predložený na 

schválenie.  

Hlasovanie č.18 : 



Prítomní: 22 

Za:  22 

Proti: 0 

Zdržal sa: 0  

Uznesenie 8/2014:  

Školská komisia schvaľuje plán úloh školskej komisie na I. polrok 2014 a  odporúča 

zastupiteľstvu prerokovať a schváliť Plán úloh komisií Zastupiteľstva KSK na I. polrok 2014 

 

K bodu č. 9  

 V rámci bodu rôzne predseda komisie V. Zahorčák  informoval  členov komisie, že 

zasadnutia komisie sa budú konať podľa časového plánu zasadnutí Zastupiteľstva KSK 

pravdepodobne v pondelky o 14.00 hod. Informoval  aj o možnosti  výjazdových zasadnutí na 

školách a z úrovne odboru bola požiadavka, aby členovia komisie mailom potvrdzovali  

doručenie pozvánky. 

 

 

K bodu č. 10  

 

Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie V. Zahorčák zasadnutie 

komisie ukončil. 

 

 

 

...................................................... 

Ing. Štefan Kandráč 

tajomník komisie 

...................................................... 

                      Viliam Zahorčák 

predseda komisie 

 


